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Protokół Nr XXII/16 

z XXII sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 23 listopada 2016 r. w godzinach od 12.00 do 15.20 

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 

Adn. 1 

 

 XXII sesje Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady – P.Elżbieta 

Kapczyńska. 

Na wstępie powitała radnych Rady Gminy Mieścisko, Wójta Gminy – P.Andrzeja 

Banaszyńskiego, pracowników administracji samorządowej, radnego powiatowego – a 

zarazem Kierownika Zakładu Aktywności Zawodowej w Gołaszewie - P.Tadeusza  

Synorackiego, Prezesa AQUANET Mieścisko – P.Macieja Wojtyszyn, P.Leszka Bodusa, sołtysów 

wsi i wszystkich zaproszonych gości. 

(Listy obecności sołtysów wsi i zaproszonych gości stanowią Załączniki Nr 1 i 2 do protokołu). 

 

Adn. 2 

 

 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 15 radnych na dzisiejszej sesji obecnych 

jest 14 i 1 radny nieobecny usprawiedliwiony co stanowi quorum, wobec czego Rada jest 

prawomocna do prowadzenia obrad i podejmowania uchwał. 

Radny nieobecny usprawiedliwiony – Adam Hoffmann 

(Lista obecności radnych Rady Gminy stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu). 

Przewodnicząca Rady poprosiła wszystkich o powstanie i uczczenie minutą ciszy pamięć 

niedawno zmarłego byłego długoletniego sołtysa wsi Pląskowo – Ś.P.Mieczysława 

Rolewskiego, który pełnił tę funkcję nieprzerwanie 53 lata. 

 

Adn. 3 

Przewodnicząca Rady odczytała Porządek obrad XXII sesji Rady Gminy, jaki radni i 

goście otrzymali z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Zwróciła się z zapytanie czy są zmiany do 

Porządku sesji ? 

Radna Agnieszka Oelke zgłosiła wniosek o wprowadzenie do Porządku sesji punktu  

pn.”Rozpatrzenie sprawy świetlicy wiejskiej w Gołaszewie”. 

Przewodnicząca Rady poddała wniosek radnej pod głosowanie. 
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Na 14  radnych obecnych na sesji: 9 głosowało za wprowadzeniem do Porządku obrad sprawy 

świetlicy w Gołaszewie a 5 radnych „wstrzymało się od głosu”. 

Większością głosów radni zdecydowali o wprowadzeniu do Porządku obrad dzisiejszej sesji 

punktu „Rozpatrzenie sprawy świetlicy wiejskiej w Gołaszewie”. 

Z kolei do przedstawionego Porządku obrad Wójt Gminy zgłosił wniosek o wprowadzenie 

jeszcze projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej 

w Popowie Kościelnym. 

Przewodnicząca Rady poddała wniosek Wójta pod głosowanie. 

Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 14 głosach „za” opowiedzieli się za wprowadzeniem 

wnioskowanego projektu uchwały do Porządku sesji. 

Porządek obrad XXII sesji Rady po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

 2  Stwierdzenie quorum. 

 3. Przedstawienie porządku obrad  XXII  sesji Rady Gminy – możliwość  

    wprowadzenia zmian. 

 4.Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 

 5. Interpelacje i zapytania radnych. 

 6. Zapytania sołtysów. 

 7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

 8. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie  

    międzysesyjnym. 

9. Informacja z pracy stałych Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2016 rok. 

11.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków oraz dopłat do taryfowych grup odbiorców. 

12.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2017. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej w 

Popowie Kościelnym. 

14. Rozpatrzenie sprawy świetlicy wiejskiej w Gołaszewie. 

15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

16. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych za rok 2016. 

17. Wolne głosy i wnioski. 
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18. Zakończenie.  

 

Adn. 4 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z ostatniej sesji Rady był do wglądu w biurze Rady. 

Nikt do niego nie wniósł zastrzeżeń. Wobec powyższego Przewodnicząca Rady zawnioskowała o jego 

przyjęcie bez odczytywania. 

Na 14 radnych w głosowaniu jednogłośnie protokół z ostatniej sesji został przyjęty bez odczytywania. 

 

Adn. 5 – interpelacje i zapytania radnych 

- radny Rodzewicz – „zbliża się zima i jest potrzeba oczyszczenia rynsztoków bo nagromadziła się w 

nich ziemia, liście i są one zapchane co powoduje, że  podczas opadów woda nie spływa. Jak również 

należy oczyścić kratki”; 

- radna Kubicka – „na drodze do Kościoła  w Zabiczynie są głęboko  powybijane dziury. Potrzeba aby 

doraźnie te dziury wyrównać równiarką aby na zimę nie było kolein”; 

- radny Górski – zapytał czy byłaby możliwość doraźnego załatania dziur przy Gimnazjum bo można 

łatwo uszkodzić samochód; 

- radna Mączyńska: 

1) prosiła aby na ul.Baczyńskiego (Oś.Młodych) prawą i lewą stronę jezdni sprawdzić na całej długości 

aż do P.Muszyńskich bo jest wypłukane pobocze i trzebaby to utwardzić. 

2) P.Muszyńscy prosili o sprawdzenie lampy przy ich posesji bo słup betonowy kruszeje; 

- radna Chelwing – zgłosiła, że dość intensywnie lisy odwiedzają mieszkańców w Popowie Kościelnym. 

- radna Oelke: 

1) przypomniała w imieniu mieszkańców mieszkających od strony stawu we wsi w kierunku drogi do 

Janowca żeby doraźnie dosypać kruszywa i wyrównać; 

2) radna zwróciła uwagę na pogarszający się stan drogi Gołaszewo-Mieścisko i związana z tym potrzeba 

załatania dziur; 

- radny Kozłowski: 

1) został położony wodociąg do P.Piotrowicz. Kiedy będą robione przyłącza ? 

2) radny zwrócił uwagę na bardzo zły stan w/w odcinka drogi po wykopach w celu położenia 

wodociągu; 

3) droga Wybranówko jak skręca się do P.Piosik jest bardzo duża dziura; 

- radna Kapczyńska – w imieniu mieszkańców ul.Pocztowej podziękowała za dodatkowe lampy; 

 

Adn. 6 – zapytania sołtysów 

- P.Sadłowska – sołtys wsi Podlesie Wysokie: 
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1) „nasi rolnicy wybierają pobocze przy drodze do P.Kurdelskiej w w związku z tym czy mogłaby 

przyjechać równiarka i potrzebny byłby transport tłucznia”; 

2) przystanek autobusowy k/P.Klimczaków – do tej pory nie zrobiono; 

3) jest  nowa zatoka do przystanku i czy jest możliwość aby rozebrać starą zatokę i tą kostką przełożyć 

dojście do klubu ? 

- P.Starosta – sołtys wsi Popowo Kościelne - czy byłaby możliwość nawiezienia trochę kruszywa na 

pobocze na ul.Lipowej w Popowie Kościelnym ? 

- P.Bagrowska – sołtys wsi Gołaszewo: 

1) podziękowała za lampy we wsi.3 lamp nie ma nadal – posesje  przy drodze w kierunku na Janowiec 

oraz w kierunku za byłą poczta (za posesją P.Krzyśko nic nie widać);  

2) P.sołtys zgłosiła, że przy zjeździe do remizy OSP nie świeci  lampa; 

3) przypomniała prośbę z ostatniej sesji  o nowe znaki informacyjne; 

4) droga na Janowiec – mieszkańcy proszą aby chociaż częściowo załatać dziury; 

- P.Kmieciak – sołtys wsi Jaroszewo Drugie: 

1)  w planie była lampa do P.Bodusa; 

2) sołtys zadeklarował pomoc w sprawie kruszywa, gdyż w Jaroszewie Drugim zostało około 10 

przyczep grubego kruszywa i tam już się ono nie będzie potrzebne; 

3) sołtys podziękował za naprawę przeciekającego dachu na świetlicy; 

Na zapytania sołtys odpowiedzi udzielił Wójt Gminy: 

- pobocze w Podlesiu Wysokim – równiarkę proszę uzgodnić z AQUANET-em, a tłuczeń przywieziemy; 

- przystanek w Podlesiu Wysokim – jest po jednej stronie dla wysiadających. Ta duga strona musi mieć 

tzw.peron nie zatokę. Musimy to uzgodnić z Zarządem Dróg Powiatowych. Dotychczasowy przystanek 

w przyszłym tygodniu będzie rozebrany i postawiony na Rudzie; 

- P.sołtys Popowa Kość. – tłuczeń będzie dowieziony; 

- w Gołaszewie – 6 lamp powinno być zamontowanych. Łącznie w gminie założono 39 lamp tam gdzie 

nie była potrzebna dokumentacja; Uzgodnienia wymagają te gdzie potrzeba dokumentacji; 

- znaki w Gołaszewie – znaki informacyjne zostały zamówione; 

- droga do Janowca – trzeba wyrównać równiarką; 

- lampa w Jaroszewie Drugim -  „tam musi być postawiony słup i musi być linka”; 

 

Adn. 7 

 Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński przedstawił informację z działalności w okresie 

międzysesyjnej. 

(Informacja Wójta stanowi  Załącznik Nr 4 do protokołu). 
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Adn. 8 

Przewodnicząca Rady przedstawiła informację ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym: 

- 27-28  października br. – udział w VII Międzynarodowej Konferencji Interdyscyplinarnej „Jeden świat 

– wiele kultur” w Kujawsko-Pomorskiej Wyższej Szkole w Bydgoszczy; 

- 6 listopada br. – udział w festiwalu smaków „Gąska dobra na wszystko” w Sarbii; 

- 11 listopada br. – udział w obchodach Narodowego Święta Niepodległości, w tym: 

- złożenie wiązanki kwiatów pod obeliskiem; 

- msza św. za ojczyznę i gminę; 

- po mszy w kościele odbyło się widowisko patriotyczne przygotowane przez uczniów Gimnazjum; 

- 11 listopada br. – udział w biesiadzie patriotycznej zorganizowanej przez P.Leszka Bodusa; 

- 19 listopada br. – udział w spotkaniu zorganizowanym przez Wójta Gminy i dr Marka Daniela 

pn.”Kamień Św. Wojciecha – początkiem polskiej państwowości”; 

- 21 listopada br – złożenie życzeń z okazji „Dnia Pracownika Socjalnego”; 

 

Adn. 9 

 Przewodniczący stałych komisji Rady Gminy złożyli informacje z prac komisji w okresie 

międzysesyjnym 

Wszystkie Komisje odbyły tylko jedno wspólne posiedzenie, którego tematem było zaopiniowanie 

materiałów na dzisiejszą sesję Rady Gminy. 

Adn. 10 – podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2016 rok 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska. 

W wyniku zmian zwiększa się i zmniejsza wydatki o kwotę 52.101 zł. 

Projekt był omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji. W związku z brakiem pytań Przewodnicząca 

Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 5 do 

protokołu. 

Adn. 11 – podjęcie uchwały  w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 

zbiorowe odprowadzanie ścieków oraz dopłat do taryfowych grup odbiorców 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Prezesowi AQUANET – P.Maciejowi Wojtyszyn, celem 

przedstawienia wniosku taryfowego. 

Prezes z wykorzystaniem prezentacji multimedialnej przedstawił założenia ekonomiczne przyjęte do 

wniosku na 2017 rok, w tym nowości: 

- obowiązek wprowadzenia całodobowej kontroli obiektów stacji uzdatniania wody i oczyszczalni 

ścieków; 
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- zakup nowego oprogramowania komputerowego w związku z Rozporządzeniem Ministra Finansów i 

zmian w sprawozdawczości finansowej na skutek wprowadzeniem od 1 stycznia 2017 r. Jednolitego 

Pliku Kontrolnego; 

Prezes podczas prezentacji zwrócił uwagę na wzrost w stosunku do roku poprzedniego ilości sprzedaży: 

- wody  - 306.452 m3 

- ścieków – 102.671 m3 

Jednocześnie zwrócił uwagę mimo, że wzrosły ilości pobranej wody to taryfy od 3 lat nie zmieniają się. 

W dalszej kolejności Prezes przedstawił wykonane w 2016 roku działania inwestycyjne, w tym wymiana 

nieczynnych zasuw. Aktualnie jest w gminie ponad 80 zasuw w pełni sprawnych. 

W 2016 roku na wszystkie działania inwestycyjne wydatkowano 181.200 zł. 

Następnie Prezes powiedział o planach  remontowych  AQUANET-u na rok 2017 na które planuje się 

przeznaczyć kwotę 242.270 zł netto. 

- radna Kapczyńska – prosiła o informację na temat studni głębinowej w Miłosławicach. 

- Prezes AQUANET -  w odpowiedzi wyjaśnił, że studnia jest wykonana i jest po próbnym pompowaniu. 

Wyniki są pozytywne. 

- radny Rodzewicz – za wykonanie studni płaci gmina jako inwestor; 

W związku z brakiem pytań do projektu uchwały, który był szeroko omawiany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Rady Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały. 

- radny Rodzewicz – zwrócił uwagę, że jest podwyżka wody i ścieków jak również abonamentu dla 

mieszkańców na skutek zmniejszonych dopłat gminy do metra sześciennego wody i ścieków. 

W związku z brakiem dalszych  zapytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 14 radnych: 

- 11 głosowało „za” 

- 2 radnych „wstrzymało się od głosu” 

- 1 radny głosował „przeciw” 

Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków oraz dopłat do taryfowych grup odbiorców została podjęta większością głosów i stanowi 

Załącznik Nr 6 do protokołu. 

Wniosek w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków  na rok 2017 stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu. 

Adn. 12 - Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2017. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

Gminny Program jest uchwalany corocznie i stanowi on  oprócz ustawy  podstawę prawną do 

prowadzenia  na terenie gminy działań związanych z profilaktyką i rozwiazywaniem problemów 

alkoholowych, które jest zadaniem własnym gminy. 
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- radny Witucki – jako członek Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych zwrócił się 

do radnych i sołtysów z apelem aby nie bać się organizowanych na wsiach pod szyldem Gminnej 

Komisji Przeciwdziałania Alkoholizmowi pikników integracyjnych; 

- radna Kapczyńska – do wiadomości uczestników sesji spoza Rady wyjaśniła, że corocznie w 

Gminnym Programie były ujęte wydatki na wypoczynek dzieci. Z uwagi na fakt, że  niektóre dzieci 

narzekały i ich rodzice wyrażały niezadowolenie, że są min. zbyt obciążone zajęciami to w 2017 roku 

zrezygnowano z wypoczynku dla dzieci a środki finansowe w zamian przeznaczono na zatrudnienie 

psychologa przy Punkcie konsultacyjno-edukacyjnym. 

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 8 do 

protokołu. 

Adn.13 -  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

zabudowanej w Popowie Kościelnym 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 14 radnych uchwala w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 9 

do protokołu. 

Adn.14 -  Rozpatrzenie sprawy świetlicy wiejskiej w Gołaszewie 

Przewodnicząca Rady Gminy tytułem wstępu do wiadomości wszystkich uczestników sesji 

poinformowała, że z treścią pisma mieszkańców Gołaszewa, Gorzewa i Gółki w sprawie  

świetlicy w Gołaszewie jakie wpłynęło od Marszałka Województwa Wielkopolskiego radni 

zapoznali się na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady w dniu 16 listopada br.. Każdy radny 

otrzymał treść tego pisma. To pismo zostało przez mieszkańców wysłane też do Wojewody i 

do Premiera RP.   

Przewodnicząca wyraziła opinię, że szkoda, że pismo najpierw nie wpłynęło do Rady. 

Pismo wpłynęło do Rady Gminy w dniu 26 października br. i obowiązuje nas termin do 

udzielenia odpowiedzi o sposobie rozpatrzenia. Przewodnicząca Rady następnie odczytała 

wszystkim zebranym pismo określające zarzuty mieszkańców dot.świetlicy wiejskiej. 

Z kolei Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Agnieszcze Oelke, która tę sprawę 

przedstawiała o ustosunkowanie się. 

- radna Oelke – odnosząc się do braku skierowania pisma w pierwszej kolejności do rady 

wyjaśniła, że wielokrotnie w obecności radnych kierowała ustne zapytania odnośnie świetlicy 

bezpośrednio do P.Wójta. Uważała, że podnosząc takie kwestie na forum  Komisji czy sesji to 

jest naturalne, że jeżeli Rada uzna że jest to kwestia trudna i należałoby ją rozpatrzyć na sesji 

to będzie to w porządku sesji. Tak się nie stało. Radna poinformowała, że na przyszłość 

jakiekolwiek pytania będzie kierować na piśmie. 

Następnie zwróciła uwagę, że za opinią dot.stanu świetlicy wiejskiej (nie jest to ekspertyza) 

stoi jeden z bliskich współpracowników P.Wójta. Mieszkańcy prosili P.Wójta o ekspertyzę 
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bezstronną, która nie budziłaby wątpliwości mieszkańców. Radna ponownie oświadczyła, że 

nie zajmuje się tą sprawą „jako Ja. Ja jestem rzecznikiem i przedstawicielem mieszkańców. 

Jestem przekonana, że gdyby mieszkańcy w państwa okręgu przyszli z tak ważną sprawą do 

państwa to też  myślę państwo podjęli tę sprawę i zajęli się tym”; 

2) Radna przypomniała, że prosiła o porównanie kosztów. ”Przy takiej inwestycji nikt do 

dzisiaj nie pokusił się o porównanie kosztów. Dlaczego nie porównano kosztów rozbiórki z 

budową nowego obiektu i kosztami naprawy ?” 

3) Zwróciła uwagę, że stan świetlicy w Gołaszewie najgorzej na podstawie opinii 

budowlanych wygląda od drogi dojazdowej. Więc  wydaje się, że słuszne są pytania 

kierowane w tym piśmie. Tam są właśnie największe spękania. Z tego co wiem ściana została 

zagipsowana, żeby sprawdzić czy ten budynek nie siada, nie pęka. Jak ostatnio oglądaliśmy 

nie ma nowych pęknięć, nic się tam nie dzieje”; 

4) Zwróciła uwagę, że ten obiekt nie stał się nagle w takim stanie w ciągu kilku miesięcy. To 

jest kilka lat, a nawet kilkanaście. Na początku nie była kwestia jakiś bardzo wielkich 

wydatków, bo wystarczyło zabezpieczyć pewne części obiektu żeby deszcz nie robił 

zniszczeń. Mówi się, że bezpieczeństwo jest najważniejsze. Nie wierzę, że nikt nie pokusił się 

o jakieś dokumenty przy okazji poprzedniego remontu ? Przecież wtedy też chodziło o 

bezpieczeństwo”; 

5) Jeśli chodzi o stronę finansową to w planie budżetu na 2017 rok zarezerwowane mamy 

50.000 zł na budowę świetlicy. Ja nie wiem czy na rozbiórkę starczy ? Poza tym 2017 rok to 

znaczące obciążenie dla budżetu gminy: hala sportowa plus świetlica wiejska. Nawet jak 

dostaniemy środki unijne, to przecież nie ma nigdy dotacji 100%, my musimy mieć jakiś 

udział zabezpieczony i mam pytanie czy nasz budżet jest w stanie takie obciążenie 

udźwignąć?  

W dyskusji głos zabrali: 

- radny Rodzewicz – „ zapoznałem się z wynikami kontroli obiektu z 2015 r. i przesłanymi 

opiniami gdzie są  wnioski. Na samym początku trzeba było od tego zacząć. Tam jest problem 

fundamentów, kiedyś tak budowano, a najgorsze w tym, że kamienie były zalewane tzw. 

zalewą wapienną. Nie umiem odpowiedzieć tak czy nie. Problem jest kosztów, tego 

zabezpieczenia, koszty rozbiórki, a koszty budowy. Te materiały, które otrzymaliśmy 

ostatnio, to właściwie powinno być punktem wyjścia dyskusji”; 

- radna Kapczyńska – „nie będąc specjalistą od spraw budowlanych mogę opierać się na 

kontrolach okresowych. Mam przed sobą protokół z kontroli z 2015 r. pod którym podpisała 

się osoba z uprawnieniami, która pisze wnioski – zalecenia łącznie z ograniczeniem 

użytkowania obiektu do miniumum i docelowo przewidzieć rozbiórkę. Z kolei niezależna pani 

architekt pisze, ze dostosowanie budynku do wymogów stawianych budynkom użyteczności 

publicznej może następować sukcesywnie, rozłożone w czasie i nie obciążające w nadmierny 

sposób budżetu gminy. Jesteśmy za tym żeby ta świetlica istniała. Przecież Wójt zabiega żeby 

w każdej miejscowości była świetlica i żeby była integracja mieszkańców” 
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- radna Chelwing – „ile może kosztować ekspertyza ? Poza tym sama forma pisma 

mieszkańców mi się nie podoba. Według mnie te 2,3 zdania w tym piśmie nie powinny być 

zawarte. My nie jesteśmy fachowcami. Czytamy to co dostaniemy. Niepokoi mnie to co 

byłoby jak ona byłaby użytkowana mimo zaleceń. Kto odpowiada ? (w odpowiedzi 

wyjaśniono, że odpowiada Wójt).Jednym z wniosków z kontroli jest ograniczenie zabaw w 

obiekcie. Wiemy  jak dzisiaj odbywają się imprezy z wykorzystaniem muzyki i jest pewne 

ryzyko”; 

- radna Mączyńska -  prosiła o przedstawienie kosztów ekspertyzy. Osoba  przeprowadzająca 

kontrolę w 2015 roku w protokole sugeruje, że należy sporządzić ekspertyzę”; 

- radny Górski – „istotną rzeczą jest decyzja Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego. 

W tym piśmie są pomówienia, że urzędnicy podejmują decyzje, piszą pod zamówienie 

P.Wójta. Są też zarzuty pod adresem architektów z uprawnieniami. Takie pomówienia są 

bezzasadne”; 

„Z pisma wynika, że P.Wójt chce odebrać mieszkańcom świetlicę, wszyscy słyszeliśmy, że 

miała być wybudowana nowa świetlica. Były plany i nie było jeszcze szczegółów. 

Przynajmniej z praktyki wiemy, że nigdy jeszcze nie zdarzyło się żeby P.Wójt zostawił 

sołectwo bez świetlicy, wręcz przeciwnie chciał żeby świetlica była unowocześniona, a już 

nigdy nie zdarzyło się żeby działał na szkodę mieszkańców”; 

- radna Oelke – „gdybyśmy byli świadomi, że będą pieniądze, że ta nowa świetlica będzie to 

ja zapewniam ze mieszkańcy jeszcze przyjdą rozebrać starą świetlicę. Chodzi o to że koszt 

takiego przedsięwzięcia (budowy nowej świetlicy) to są niemałe pieniądze. Jeżeli w budżecie 

widzę tylko 50.000 zł to na co to wystarczy ?”; 

- radna Kubicka – „brałam udział w Komisjach, sesjach i był temat tej świetlicy, wypowiedzi 

miedzy Panią radną a P.Wójtem. Był plan tylko miała być zgoda, a mieszkańcy chcieli jeszcze 

jedną ekspertyzę a P.Wójt powiedział, że na to nie będzie pieniędzy wydawał. Myślę, że to 

wszystko zahamowało, a nie że tyle czasu i nikt się tym nie interesuje. Takie wahadło: wy 

chcecie swoje, a P.Wójt uważa, że robi dobrze. Wydaje mi się, że ponowny remont, skoro są 

wnioski jest bez celu”; 

- radny Staroń – „obiekt jest naprawdę skruszały. Jeśli czytam  w decyzji o zakazie  

użytkowania świetlicy w trybie natychmiastowym kto by z was co zrobił na miejscu Wójta, bo 

Wójt jest właścicielem obiektu. Jeśli nie zagraża bezpieczeństwu to nie wyda decyzji 

Państwowy Inspektor Nadzoru Budowlanego. Szkoda, że to pismo nie trafiło najpierw do 

Rady. Ja bym mieszkańców namawiał żeby było coś nowego. Jestem za tym żeby była nowa 

świetlica”; 

- Przewodnicząca Rady – poinformowała, że ze Starostwa wpłynęło zawiadomienie, że 

zostało wszczęte postępowanie administracyjne w sprawie zatwierdzenia projektu 

budowlanego i udzielenia pozwolenia na rozbiórkę świetlicy wiejskiej. 

Z kolei głos w dyskusji zabrał Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński odnosząc się do kwestii 

postawionych w piśmie: 
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 „Zgadzam się, że jest to długotrwały proces niszczenia budynku. Ja państwu proponuję coś 

nowego, gdzie jest zrobiona wizualizacja.Za remontem świetlicy czeka Podlesie Wysokie, 

Miłosławice. Każdy budżet ma wiele niewiadomych ale są zmiany w ciągu roku. Kiedykolwiek 

mieliśmy 100% środków ? Nigdy tego nie będzie Ja jestem odpowiedzialny za ten majątek. 

Żeby rozebrać budynek to trzeba mieć uprawnienia.  Jeśli Pani opinia jest dobra a moja 

opinia jest zła. Każdy dostał jakieś uprawnienia. Mam pytanie czy ktoś na takich 

fundamentach wybuduje garaż i weźmie odpowiedzialność ?  Insynuowanie że droga 

prowadzi do firmy, która daje miejsca pracy i płaci podatki do tej gminy, ja w ogóle z nimi na 

ten temat nie rozmawiałem. Droga o której mowa w piśmie jest drogą 7,8 m, 6,5 m, 7,5 m do 

granicy działki. Natomiast ten projekt przewiduje, że się nawet odsuwamy jeszcze 4 m od 

granicy działki”. 

„Jest taka też możliwość, że Rada Gminy może wyrazić zgodę żeby świetlicę użyczyć OSP na 

25 lat”; 

„Chcę budować świetlicę żeby jeszcze dostać z zewnątrz jakieś pieniądze na dofinansowanie 

na budowę  natomiast na remont nie ma żadnych pieniędzy. W „Dolinie Wełny” jest 

zagwarantowane  266 tys.zł, a 50.000 zł to jest 33,36% udział własny gminy. Weźmie to jakaś 

organizacja pozarządowa, jeśli weźmie to OSP to bierze 100% tych 266.000 zł, a nasz udział 

mógłby być na jeszcze inne dodatkowe rzeczy i nad takimi rzeczami trzeba się zastanawiać”; 

„Było pytanie ile taka ekspertyza kosztuje ? To jest koszt w granicach 30.000 zł”; 

„Świetlica ma być w tym samym miejscu. Zawsze jak planowałem inwestycję to 

rozmawiałem z mieszkańcami. Jeżeli państwo uchwalicie w budżecie te pieniądze które są to 

ja będę czynił swoje, jeżeli nie to zatrzymamy”; 

„Ja nie wezmę odpowiedzialności przy takiej opinii jaką wydał Inspektor Nadzoru. To wolę 

budować nową świetlicę”; 

- radny Witucki –  co w tym momencie my jako radni możemy przegłosować. Byłem jednym z 

radnych na zebraniu w Gołaszewie. Uważam, że musi dojść do dalszej rozmowy z 

mieszkańcami z tych wsi. Niech to najlepiej będzie spotkanie z radami sołeckimi z tych 3 

miejscowości żeby się zebrały i rozmawiały z P.Wójtem”; 

- Wójt – „ja najpierw żądam przeprosin za to co zostało zawarte w piśmie”; 

- radny Wojtyszyn  - „Jeśli chodzi o świetlicę, to ten budynek  był oddany do użytku w latach 

60-tych i wybudowany na fundamentach starej glinianej stodoły, gdzie fundamenty były 

płytkie w zalewie wapiennej. Natomiast jeśli chodzi o ten odcięty fragment działki to jest to 

nieprawda bo droga tam była już w latach 50-tych, a właściwie to zaraz po wojnie bo tam był 

przejazd na działki z tyłu, tam było boisko, SKR i ta droga była od niepamiętnych czasów i to 

nie było na potrzeby firmy”; 

- Wójt – droga ma 7,5 m, a 6,3 m w najwęższym miejscu; 

- radny Wojtyszyn – „gdyby teraz był robiony remont to za 10 lat moglibyśmy spotkać się z 

takim samym tematem jak dzisiaj jest, że rysuje się, pęka. W tej chwili ławy fundamentowe 

się zbroi. Kiedy pierwsze zarysowania były od strony zachodniej – tam nawieziono ziemi żeby 
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wzmocnić tę ścianę i zrobiono skarpę. Jeżeli chciała Pani pomóc to pismo winno być innej 

treści”; 

- radna Oelke – „to nie jest tak, że nie prosiliśmy o rozmowę z P.Wójtem. Byliście państwo 

świadkami  wielokrotnie jak prosiłam o kolejne spotkanie odnośnie ekspertyzy. Czy ja jestem 

wiarygodna wobec swoich mieszkańców ? My chcemy tej świetlicy bardzo tylko obawiamy 

się, że zostaniemy z niczym. Bo pieniędzy do tej pory żadnych nie dostaliśmy”; 

- radna Kapczyńska – „może rzeczywiście było za mało rozmów np. to że ta ekspertyza jest za 

droga i jej nie będzie”; 

- radny Wojtyszyn –„czemu miało służyć to pismo ? 

- radna Oelke -  „miało służyć temu żeby była bezstronna ekspertyza. Nikt swoich dzieci nie 

pośle do budynku, który grozi zawaleniem”; 

Z kolei głos w dyskusji zabrała sołtys Gołaszewa – P.Anita Bagrowska-sołtys. „Nas wybrali 

mieszkańcy. Jak postronnie słucham mieszkańców to co my mamy im powiedzieć ? Są głosy: 

nasi rodzice to budowali, nasi dziadkowie. Nikt nam nie wierzy, że ta świetlica będzie. Co 

mamy tym ludziom powiedzieć ? Od 10 lat w Gołaszewie nie ma nic. Rondo – też mieszkańcy 

narzekają. To napisane pismo nie jest złośliwie na P.Wójta. Wszędzie świetlice zostały 

wyremontowane. A my nie mamy nic”; 

- radna Chelwing – „my dyskutujemy. Nam się nie podoba forma pisma. Uważam, że 

potrzebna jest rozmowa. Pismo zostało wysłane i zrobiła się burza”; 

- Pani sołtys – „w imieniu swoim i mieszkańców jeżeli uraziliśmy pismem P.Wójta to bardzo 

przepraszam. Jak również bardzo dziękuję jeśli świetlica będzie”; 

- Wójt – „ja chcę tylko żebyście państwo podjęli decyzję czy procedować dalej ten wniosek 

czy nie bo za chwilę będzie rozpisany konkurs i ja muszę mieć kosztorys, mapki i w związku z 

tym musicie państwo podjąć tę decyzję”; 

Z kolei głos w dyskusji zabrała radca prawny – P.Nowakowska w pierwszej kolejności jako 

mieszkanka – wyjaśniła, „że przez wszystkie lata pracy w Urzędzie wiecie państwo, że 

większość środków gmina otrzymuje od Marszałka, Wojewody. Zwróciła uwagę, że w piśmie 

mieszkańców są zawarte pytania retoryczne, insynuacje. Jak P.Wójt zwróci się do Marszałka 

po takim piśmie ? Może być pytanie czy warto takie dofinansowanie tej gminie dać ? Ja 

zgadzam się, że na radnym ciążą jakieś zobowiązania. Państwo zadziałaliście wobec całej 

gminy. Ja nie wiem jakie będą stanowiska Wojewody, Premiera ?”; 

„Pan Marszalek nie ma zwierzchności wobec gminy. Organem nadrzędnym jest Rada. Więc  

w zupełności mogliście państwo skierować pismo do Rady. Ten niesmak zostanie. Jeżeli 

wyrażacie swoje niezadowolenie to nie kosztem całej gminy i nie róbcie insynuacji bo to jest 

najgorsza rzecz. Ja uważam, moje odczucie jest takie jak przedstawiłam”; 

„Jeśli chodzi o aspekt prawny i tak przyjmując to pismo jaką skargę Rada będzie zobowiązana 

podjąć uchwałę i myślę, żeby taką uchwałę na następną sesje przygotować i swoje 

stanowisko wyrazić”; 
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- P.Wojtyszyn – Prezes AQUANET – mówiąc remont, czy budowa ? Chciałbym zwrócić uwagę, 

że ten budynek będzie musiał otrzymać uzyskanie pozwolenie na użytkowanie. Jeżeli coś 

zaczynam remontować przy starym budynku to ten budynek będzie musiał spełnić pewne 

warunki zgodnie z nowymi przepisami; 

- radna Kapczyńska – prosiła radnych o ponowne rozważenie sprawy świetlicy w 

Gołaszewie.7 grudnia jest planowane wspólne posiedzenie Komisji Rady. 

 

Adn. 14  – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

 

Adn. 15 - Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych za rok 2016 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że wszystkie osoby zobowiązane do złożenia 

oświadczeń majątkowych wywiązali się z obowiązku złożenia oświadczeń. 

Przewodnicząca Rady odczytała informację Wójta o złożeniu oświadczeń 

majątkowych przez kierowników gminnych jednostek organizacyjnych oraz pracowników 

Urzędu Gminy wydających decyzje z upoważnienia Wójta. 

(Informacja o złożonych oświadczeniach kierowników jednostek i pracowników stanowi 

Załącznik Nr 10 do protokołu). 

Następnie odczytała informację o złożeniu oświadczeń majątkowych przez radnych. 

(Informacja o oświadczeniach majątkowych radnych stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu). 

Ponadto poinformowała o piśmie Wojewody Wielkopolskiego informującego, że Wójt Gminy 

i Przewodnicząca Rady Gminy złożyli oświadczenia majątkowe w terminie i nikt do nich nie 

wniósł zastrzeżeń. 

Na zakończenie odczytała pismo z Urzędu Skarbowego w Wągrowcu z analizy złożonych 

oświadczeniach majątkowych przez radnych i pracowników samorządowych. 

Adn. 16 – Wolne głosy i wnioski 

- radny Rodzewicz – zwrócił uwagę, że PROAGRI płucze płody rolne i zanieczyszczenia płyną 

rowem W-4; 

- radny Wojtyszyn: 

1)  dostałem informacje, że na ul.Nowej została założona lampa. Ja tam przejeżdżałem i nie 

ma lampy; 

2) wnioskował o uzupełnienie nasadzeń drzewek po lewej stronie na ul.Pocztowej w 

Mieścisku; 

Odpowiedzi na zapytania radnych udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 
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W związku z wyczerpaniem dyskusji i punktów porządku sesji Przewodnicząca Rady 

podziękowała wszystkim za udział i zamknęła XXII sesję Rady Gminy Mieścisko. 

 

      Protokółowała:                              Przewodniczyła sesji: 

 Inspektor ds. obsługi organów   Przewodnicząca Rady 

 Gminy 

                     /Wiesława Kujawa/    /Elżbieta Kapczyńska/ 

 

 

 

 

 

 

 

          

 

 

 

 

 


